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Abstract

There is no doubt that Arabic Language learners, specifically the debaters, should have the 
appropriate phonetic skills and be competent in their performance of this language.  Therefore, 
this study attempts to identify common errors in pronouncing Arabic phonetic among Malaysian 
students in debate. This study uses the qualitative analysis in describing the elements of presentation 
styles. Respondents were selected from the University of Sultan Zainal Abidin (UniSZa) and 
the International Islamic University of Malaysia (IIUM). Support data were also collected from 
two experts interviewed in the study. The results of the study show that some Arabic consonants 
should be paid more attention to including Ha, Ain, Qaf, Tha, Dhad, Kha and Sad. 
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 الملخص

ان مما لا شك فيه أن متعلمي اللغة العربية، خاصة المتناظرين منهم، لا بد أن تتوفر فيهم مهارات النطق، وهناك 
وسائـل تعلم عدة لإتقانها وإجادتها ومن أهمها المناظرة باللغة العربية التي تعدّ وسيلة فعالة مؤثرة، لذا يهدف هذا 
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البحث إلى التعرف على الأخطاء الشائعة في نطق بعض الأصوات العربية لدى طلاب الجامعات في المناظرة. وقد 
سلك الباحث لأجل ذلك المنهج الكيفي لتحليل مهارة النطق، واعتمد في بحثه على عينة مأخوذة من مسابقة 
المناظرة الودية بين جامعة السلطان زين العابدين والجامعة العالمية الإسلامية بماليزيا، أما البيانات والمقابلات فهي 
أن  البيانات  تلك  النتائج عبر تحليل  أظهرت  وقــد  العربية،  باللغة  المناظرة  مــأخــوذة من محاضرينِ خبيرينِ في مجــال 

الأصوات العربية التي تحتاج إلى تركيز خاص هي الحاء، والعين، والقاف، والطاء، والضاد، والخاء، والصاد.

الكلمات المفتاحية: متناظر، صوت، نطق، المناظرة، أخطاء.
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